
2018D30255 LIJST VAN VRAGEN 

De algemene commissie voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssa-
menwerking heeft een aantal vragen voorgelegd aan de Minister voor 
Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking over het Jaarverslag 
Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking 2017 (Kamerstuk 
34 950 XVII, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie,
De Roon 

De adjunct-griffier van de commissie,
Meijers 
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Nr. Vraag 
1 Op welke manier is de diaspora betrokken bij het beleid op het 

gebied van Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking? 
2 Hoe beoordeelt u de resultaten van het project Making Africa 

Work? 
3 Hoe is het aangenomen amendement voor een nieuwe structurele 

begrotingsregel «versterken gezondheidssystemen» in het 
subartikel «sexuele en reproductieve gezondheid en rechten voor 
iedereen en een halt aan verspreiding van HIV/aids» van 1 miljoen 
euro besteed en hoe heeft deze bijgedragen aan sterkere 
gezondheidssystemen? 

4 Kunt u in een tabel overzichtelijk aangeven, per jaar, hoeveel de 
rijksoverheid in de periode 2007–2017 jaarlijks heeft uitgegeven 
aan Ontwikkelingssamenwerking, zowel ODA als non-ODA? Kunt u 
daarbij ook aangeven hoe hoog dit bedrag is als percentage van 
het Bruto Binnenlands Product (BBP)? 

5 Kunt u in een tabel overzichtelijk aangeven, per jaar, hoeveel de 
rijksoverheid in de periode 2018–2022 voornemens is om jaarlijks 
uit te geven aan Ontwikkelingssamenwerking, zowel ODA als 
non-ODA, inclusief de extra gelden uit het Regeerakkoord? Kunt u 
daarbij ook aangeven hoe hoog dit bedrag is als percentage van 
het BBP? 

6 Kunt u in een tabel overzichtelijk aangeven, per jaar, hoeveel geld 
van de begroting voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssa-
menwerking in de periode 2007–2017 jaarlijks is uitgegeven aan 
eerstejaarsopvang van asielzoekers? 

7 Welk deel van het ODA-budget is aan eerstejaarsopvang van 
asielzoekers in Nederland uitgegeven? Hoe is het verschil tussen 
het geplande bedrag en het reële bedrag te verklaren? 

8 Kunt u in een tabel overzichtelijk aangeven, per jaar, hoeveel geld 
van de begroting voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssa-
menwerking in de periode 2007–2017 jaarlijks is uitgegeven aan 
opvang in de regio? 

9 Kunt u in een tabel overzichtelijk aangeven, per jaar, hoeveel geld 
van de begroting voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssa-
menwerking in de periode 2018–2022 wordt uitgegeven aan 
opvang in de regio? 

10 Hoeveel Orange Corners zijn er en waar? 
11 Hoe hebben de aan ODA toegerekende kosten voor eerstejaarsop-

vang in Nederland voldaan aan ieder OESO-DAC criterium? 
12 Hoeveel geld is er aan maatschappelijke organisaties besteed? 

Welk percentage van het totale ontwikkelingssamenwerkingsbud-
get is dit? Hoe verhoudt dit percentage zich tot de afgelopen jaren? 
Hoe verhoudt dit percentage zich tot de beoogde 25%? 

13 Kunt u aangeven wat volgens u de tien grootste problemen in de 
wereld zijn die vragen om een aanpak middels ontwikkelingssa-
menwerkingsmiddelen? Kunt u aangeven welke van deze tien geen 
grondoorzaak voor migratie vormen? 

14 Kunt u een lijst maken van alle landen in de wereld en in de vorm 
van een tabel aangeven in welke van deze landen in 2017 direct of 
indirect Nederlands belastinggeld is besteed in het kader van 
ontwikkelingssamenwerking of humanitaire hulp? 

15 Kunt u een lijst verschaffen van de tien NGO’s die van uw 
departement het meeste geld hebben ontvangen in 2017? Kunt u 
daarbij de bedragen noemen? 

16 Welk percentage van ontwikkelings- en noodhulpmiddelen wordt 
uiteindelijk uitgevoerd door NGO’s? 

17 Welke door uw departement gesteunde NGO’s hebben in 2017 
bonussen uitgekeerd? 
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Nr. Vraag 
18 Kunt u van alle landen van de Europese Unie (EU) aangeven welk 

percentage van hun BBP naar ontwikkelingssamenwerking en ODA 
gaat? 

19 Welke subsidies heeft u in 2017 gekort of ingetrokken? 
20 Welke organisaties zijn in 2017 door u op de vingers getikt in het 

kader van slecht bestede of onvoldoende verantwoorde besteding 
van middelen? 

21 Welk percentage van alle uitgaven van het ministerie waren in 
2017 juridisch verplicht? Om welk concreet bedrag ging het? 

22 Kunt u een overzicht verschaffen van alle vrijwillige afdrachten aan 
organisaties van de Verenigde Naties (VN)? Kunt u daarbij 
aangeven om welke VN-organisaties het ging, welke vrijwillige 
afdrachten van Nederland ze hebben ontvangen en hoe deze 
afdrachten zich verhielden tot het juridisch verplichte deel? 

23 Kunt u meer voorbeelden geven van hoe de bereidheid van 
opvanglanden om de omstandigheden van vluchtelingen te 
verbeteren het afgelopen jaar is toegenomen en hoe Nederland 
daarbij heeft ondersteund? 

24 In het kader van het programma Voice wordt over gemarginali-
seerde groepen gesproken. Vallen religieuze minderheden daar 
ook onder? 

25 Kunt u een volledig en uitputtend overzicht geven hoeveel geld 
van de begroting voor Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssa-
menwerking in 2017 is uitgegeven aan de Venezolaanse 
vluchtelingencrisis? 

26 Waarom worden kosten voor leegstand van asielzoekerscentra 
betaald uit de begroting voor Buitenlandse Handel en Ontwikke-
lingssamenwerking? 

27 Welke andere landen merken kosten voor eerstelijnsopvang ook 
als ODA-middelen aan? Om welk percentage van hun begroting 
gaat het daar? 

28 Welke andere landen merken kosten voor eerstelijnsopvang niet 
als ODA-middelen aan? Welke reden geven zij hiervoor? 

29 Het VN Central Emergency Relief Fund (CERF) heeft van Nederland 
een extra bijdrage van 11,5 miljoen euro ontvangen met de 
verplichting meer en betere resultaten voor vrouwen en meisjes in 
noodhulpprogramma’s te behalen. Worden de resultaten gemoni-
tord en heeft deze verplichting al tot meer en betere resultaten 
voor vrouwen en meisjes in noodhulp geleid? Wordt op deze 
resultaten de «gender marker» toegepast? 

30 Hoe wordt geëvalueerd, gemonitord en gegarandeerd dat de 
handel zoals die thans gedreven en gepromoot wordt bijdraagt aan 
economische groei in arme landen? 

31 Welke door het kabinet gesteunde of vanuit het kabinet aange-
stuurde organisaties houden zich bezig met het aantrekken van 
investeerders of bedrijven? 

32 In het jaarverslag staat dat het Europees Partnerschap voor 
Verantwoorde Mineralen in 2017 volledig van start is gegaan. 
Betekent dit dat de «pilot-fase» van dit project voorbij is? Zo ja, is 
de regering bereid de resultaten van de evaluatie van deze 
«pilot-fase» te delen met de Kamer? 

33 Hoeveel is er in 2017 in totaal besteed aan activiteiten in het kader 
van het Europees Partnerschap voor Verantwoorde Mineralen? 

34 Kunt u het «Oranje Handelsmissiefonds» nader toelichten? Wat is 
dit precies, wat is uw rol hierin, en hoeveel bedraagt de jaarlijkse 
bijdrage van de rijksoverheid? 

35 Wat zijn tot nog toe de resultaten van de «Werkplaats»? 
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36 Welke door het kabinet gesteunde of vanuit het kabinet aange-

stuurde organisaties, agentschappen of diensten houden zich bezig 
met het vergemakkelijken van zakendoen in het buitenland voor 
kleine en/of grote bedrijven en ondernemers? 

37 Worden economische missies geëvalueerd? Wordt de deelnemers 
daarbij om input gevraagd? Zo ja, wordt deze ook geregistreerd? 

38 Kunt u voor elk van de volgende resultaatgebieden aangeven 
waarom de streefwaarden niet gehaald zijn en de streefwaarde in 
2020 alsnog hoog is: aantal boeren met toegenomen productiviteit 
en inkomen, aantal hectare landbouwgrond dat eco-efficiënter 
wordt gebruikt, aantal vrouwen en meisjes dat toegang heeft tot 
moderne anticonceptie in 69 family planning focuslanden? 

39 In de indicatorentabel staat dat op het resultaatgebied van artikel 3 
«toegang tot family planning» de streefwaarde van 3 miljoen niet 
behaald is. Kunt u verklaren waarom de waarde voor 2017 is 
uitgekomen op 2.420.560? Hoe gaat het Ministerie ervoor zorgen 
dat uiteindelijk de streefwaarde voor 2020 toch behaald wordt? 

40 In de indicatorentabel staat dat op het resultaatgebied «rechten» 
een waarde van 34,6% is gemeten. Met welke methodologie is dit 
percentage tot stand gekomen? Wat betekent dit voor de voort-
gang op dit resultaatgebied? 

41 Wat is de reden dat er geen uitgaven zijn gedaan voor «Sport en 
OS»? Waar was die € 1,1 miljoen voor bedoeld? Worden die 
uitgaven alsnog gedaan in 2018? 

42 Welke voorwaarden gelden er om subsidie van het Dutch Good 
Growth Fund te krijgen? 

43 Met welke maatregelen en/of projecten is in Ethiopië het «produc-
tive safety net» extra versterkt? Kan de regering een specifiek 
overzicht geven van de afzonderlijke onderdelen met daarbij de 
bedragen uitgesplitst in wat er was begroot en wat er extra is 
besteed in 2017? 

44 Kunt u specifieke voorbeelden geven van projecten of maatregelen 
die zijn gedaan in het kader van «de publieke investeringen in 
internationaal landbouwkundig onderzoek» die «zijn geconsoli-
deerd met meer nadruk op klimaatveranderingen en gender» met 
bijbehorende uitgaven over 2017? 

45 Welke specifieke (deel)projecten, maatregelen en/of elementen 
omvat het Productive Safety Nets Project van de Wereldbank en 
hoeveel is hier door Nederland extra aan besteed in 2017? Wat is 
de reden van de onvoorzienbaarheid van deze extra uitgave in 
2017? 

46 Wat betekent het als een land partnerland of focusland is? Gaat er 
dan meer ontwikkelingssamenwerking naar een dergelijk land en 
worden daartoe meer middelen beschikbaar gesteld? 

47 Kunt u een rangorde maken van de partner- en focuslanden op 
basis van de hoeveelheid middelen die beschikbaar zijn gesteld? 

48 Kunt u het succes en de resultaten van «Orange the World» nader 
toelichten? Is deze campagne voor herhaling vatbaar? 

49 Bij beleidsartikel 3.1 worden de budgetregels «landenprogramma’s 
SRGR & hiv/aids» en «centrale programma’s SRGR & hiv/aids» 
ondergebracht onder de lijnen «subsidies» en «opdrachten». Kunt 
u toelichten wat het verschil is qua type financiering onder 
«subsidies» en «opdrachten»? 

50 Kunt u toelichten wat de reden is dat ruim € 26 miljoen minder is 
uitgegeven aan subsidies voor centrale programma’s SRGR & 
HIV/Aids? 

51 Kunt u toelichten wat de reden is dat € 5,5 miljoen minder is 
uitgegeven aan het VN Bevolkingsfonds (UNFPA) in 2017? 
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52 Kunt u toelichten wat de reden is dat ruim € 76 miljoen minder is 

uitgegeven aan opdrachten voor landenprogramma’s SRGR & 
HIV/Aids? 

53 Kunt u toelichten wat de reden is dat ruim € 14,5 miljoen minder is 
uitgegeven aan subsidies voor vrouwenrechten en gendergelijk-
heid? 

54 Hoe kan het dat er € 14.551.000 minder is uitgegeven aan 
versterking van het maatschappelijk middenveld? 

55 Wat zijn volgens u grondoorzaken voor migratie? 
56 De VN-organisatie voor hulpverlening aan Palestijnse vluchtelin-

gen (UNRWA) heeft meer ontvangen dan begroot is in 2017. Wat is 
daar de oorzaak van? 

57 Bij de post «Landenprogramma’s legitieme en capabele overheid» 
staat een realisatie van € 9.000 en begroot € 1.530.000. Hoe wordt 
dat verklaard? 

58 Bij welke organisaties zijn in 2017 malversaties aangetroffen? 
59 Kunt u de interne regelgeving rondom staatssteun toelichten? 
60 Kunt u aangeven hoe de hoeveelheid bewezen gevallen van 

malversaties in 2017 zich verhoudt tot eerdere jaren? Is er sprake 
van een toename, afname, of is het beeld bijvoorbeeld al jarenlang 
hetzelfde? 

61 Kunt u aangeven hoe vaak het lukt om geld terug te vorderen na 
een bewezen malversatie? 

62 Kunt u een overzicht geven van hoe groot de bewezen malversa-
ties jaarlijks zijn als onderdeel van de totale uitgaven aan 
Ontwikkelingssamenwerking?
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